
 

 

Molt bona tarda, alcalde, consellera, regidors, regidors també d'altres formacions polítiques 

que ens acompanyeu, delegada del Govern de la Generalitat a Barcelona, diferents 

responsables del sistema català de Salut, especialment a la directora del CAP, la Blanca 

Castro, moltes gràcies.  

En fi, és un plaer avui estar aquí amb tots vosaltres, amb tots vostès, subratllant aquesta 

posada en funcionament, aquesta inversió, aquesta millora del CAP de la Florida Sud. 

Tothom sap i veu que això no ho hem fet en cinc setmanes, o sis, que és el que porta el meu 

govern. Per tant, és una continuïtat d'una feina que va iniciar un govern anterior, que vull 

subratllar, i posar en valor, doncs, que es doni continuïtat a una feina engegada, un traspàs 

que hi ha hagut entre governs exemplar, ben fet, no? Llavors el que fem és posar en valor 

aquesta inversió, insisteixo, començada a executar per un govern anterior.  

Per mi, un dels actes més importants des que sóc president de la Generalitat, ara hi 

insisteixo, fa unes sis setmanes, és aquest d’avui. És un centre de salut, un CAP, és un 

desdoblament d'un CAP que venia funcionant, dos equips que treballaven en un mateix 

espai a la Florida, quedarà Florida Nord, Florida Sud. És un acte que li dono importància i de 

fet vaig demanar de poder-hi venir personalment i la consellera va tenir la gentilesa 

d'adaptar fins i tot, i l'alcalde, d'adaptar-ho i tots a horari que pogués venir-hi.  

Per mi és important perquè no és només un edifici, un espai, un espai digne ben resolt, amb 

lluminositat, amb comunitat, pensat pel pacient i també pels professionals que hi treballeu, 

sinó que és una mostra del compromís del Govern que presideixo en els serveis públics. 

L'alcalde ho ha subratllat, ho hem dit, el nostre objectiu principal, el nostre focus principal, 

la nostra energia principal va enfocada a prestar uns serveis públics de qualitat i en 

particular és el nostre compromís amb una de les polítiques públiques més importants. Més 

valorades pels ciutadans i més importants des de molts punts de vista que és la política 

pública d'atenció a la salut, la política pública sanitària. 

És la política pública que més cohesiona amb la societat tothom sap, sí que tenim molts 

espais de millora, ho comentàvem ara amb la Blanca i amb gent del seu equip, sí que podem 

i millorem i ens esforçarem per millorar moltes coses, però tothom sap que aquí, quan una 

persona té una malaltia, té un problema de sabut, va i se l’até per igual. Amb independència 

del seu estatus, amb independència de la seva situació econòmica, amb independència de 

quina circumstància personal es trobi, amb independència de si té un paper o hi manca o no 

en té un, ni falta un, ni sobre un, a tothom se l’até igual. Això és revolucionari. I a vegades no 

sé si ho valorem prou, només ho veurem quan sortim fora del nostre país i ens trobem que 

altres països, a vegades, amb més prosperitat que la que tenim aquí, no tenen aquest accés 

universal, gratuït, per tothom igual.  Per tant, reformar aquest compromís, insisteixo, amb 

els serveis públics i, en especial, amb una política pública que és la política pública de 

sanitat. 



 

I també és important perquè ho fem en un barri. Jo presideixo un govern que vol ser un 

govern de tothom i de tot el país. I vaig començar anant a Castell de Mur, que és un municipi 

molt diferent, també amb les seves singularitats, alcalde, molt diferent que a L’Hospitalet, o 

vaig anar l'altre dia a Cabacés, on he anat a Olot, a altres llocs, però també és la primera 

vegada que visito com a president un barri. Un barri com el de la Florida, amb singularitats, 

amb les seves complexitats, no? I és important venir, per mi, a un barri, perquè és aquí on es 

dirimeixen i on passen les coses. Les coses passen en llocs concrets, no passen en abstracte, 

passen en llocs concrets, en barris concrets, com aquest barri de la Florida, amb carrers 

concrets, amb veïns concrets, amb professionals concrets que hi treballen, i per tant és on 

hem de posar el focus també d'instruments, que ja hem començat a desplegar, que permetin 

enfocar, treballar des de diferents punts de vista. 

I, a més, és un barri, diguem-ne, de gent a la que ningú havia regalat res. He pogut veure a 

l'entrada amb representants de l’associació de veïns, amb la Júlia, que és de l’associació de 

veïns de la Florida, que no sé si és present per aquí, m'han dit que hi havia la presidenta de 

l'associació de veïns de L’Hospitalet, i gent que s'ha organitzat per treballar sempre amb un 

enfoc constructiu, reivindicatiu però constructiu, per millorar el seu barri. 

I, per tant, un barri on la gent mereix, que les administracions públiques, tothom ho mereix, 

però especialment en aquests barris on estem a l'alçada de les seves demandes. Per tant, 

compromís amb els serveis públics, en particular, la política pública sanitària, barris que 

mereixen tota la nostra atenció, un govern de tothom i per tothom, i barris on la gent s'ho ha 

guanyat, per dir-ho directament i molt plenament. 

Vull també aprofitar per resumir un compromís que hem treballat amb la consellera, que és, 

nosaltres voldríem que el 90% de la població de Catalunya, ens comprometem que sigui 

així, el 90% de la població de Catalunya sigui atès al centre d'atenció primària en un màxim 

de 48 hores. És un objectiu ambiciós. Si ens el plantegem així com de cop, quasi bé que fa 

basarda, dius, escolta, dona'm un pas enrere. Però l'hem d’assolir en passos petits com el 

d’avui. Posem una millora.  

Alcalde, mencionaves el CAP del barri de Sant Josep. Al novembre adjudicarem el projecte i 

per tant entrarem ja en una fase diferent, adjudicació del projecte i poder redactar el 

projecte i seguir fent les obres, també és una cosa que dóna curs, dóna continuïtat a una 

acció del Govern. Són passos d'aquests, aquests dos que mencionem avui a L'Hospitalet, tu 

n'has mencionat un altre amb molta més envergadura que és l'Hospital Clínic, també ben 

aviat prendrem decisions. De fet, avui tinc consellera executiva i haurem de prendre 

decisions per constituir, nomenar el comissionat que ha de vetllar perquè això funcioni 

endavant, en un conjunt de passos que està treballant tot l'equip de la consellera Pané per 

poder anar assumint aquest objectiu. 90% de la població de Catalunya que en 48 hores 

pugui ser atesa en un centre d'atenció primària. 



 

Per fer-ho, fan falta més infraestructures, donar més eines als professionals que hi treballeu, 

i també ens fa falta, almenys aquest és el nostre convenciment, crec que molt majoritari, 

també en el conjunt dels professionals sanitaris, fer evolucionar les formes de treballar. Fer-

les evolucionar i adaptar-les a la realitat que tenim avui. D'uns pacients més exigents, amb 

una tipologia de malalties diferents, producte també d'un èxit, que és que la gent vivim més, 

tenim un sistema sanitari exitós i que fa que la demografia, la piràmide demogràfica sigui 

diferent, amb una tecnologia que és diferent, amb unes demandes diferents. Per això hem 

posat en marxa, i per mi també és un pas molt rellevant, un projecte que anomenem 

projecte CAIROS, un equip de treball específic per a comitè d'avaluació i innovació de la 

reforma operativa i sostenible dels sistemes. Com hem de canviar les formes de fer. 

Avui ens comentava l'equip de direcció de la Blanca que aquí heu estat innovant, amb les 

visites per motius, em sembla que en dèieu, anar millorant, anar adaptant-se a les demandes 

de la ciutadania, a les demandes específiques molt particularitzades en què ens trobem a 

cada barri, a cada lloc de cada ciutat, a cada territori de Catalunya. Més recursos sí, però 

reformes també. Per això hem volgut crear, la consellera ha tingut l’encert de crear un equip 

de gent que dirigirà un professional excel·lent en l'àmbit sanitari, amb un conjunt de gent, 

de molta gent, per poder dir què hem de fer.  

Qui ho ha de dir? Ho hem de dir nosaltres? No, ho han de dir els professionals. Els que esteu 

al peu del canó. Els que sabeu cada dia amb què us trobeu. I escoltant-vos a tots, el conjunt 

sencer de les professions sanitàries ens han de dir “Mireu, pensem que si ho féssim 

d'aquesta manera aniríem més bé”. I fer-ho ordenadament. No és una comissió per fer un 

diagnòstic. Perquè això està més que diagnosticat. No és una comissió per fer un llibre, és 

una comissió per fer, per actuar. Per decidir per on hem de començar i per fer-ho, a més a 

més, gradualment, a poc a poc i pas a pas.  

Per tant, més recursos però també reforços. Vull fer un pas endavant amb els recursos, en 

aquest cas amb un equipament nou, però també amb reforços.  

I vull també aprofitar per, acabant la meva intervenció, per subratllar el paper dels 

professionals. Del conjunt de més de 65 professionals que heu dit que treballeu aquí, també 

heu dit que hi ha residents que treballen aquí, que deuen ser un total d'unes 80 o 85 

persones que treballeu aquí. Com a símbol del conjunt de professionals que es dediquen a 

l'àmbit sanitari a Catalunya.  

Jo he vist el millor els professionals de la sanitat. Ho vaig viure com a ministre de Sanitat en 

una època que ja sembla que hagin passat molts anys, però ara ja fa 4. He vist el millor del 

conjunt de professionals sanitaris, en un moment molt delicat. I jo vull agrair-vos la feina 

que feu, el coratge que teniu, els que doneu un pas endavant, i més enllà d'exercir la vostra 

vocació, de ser metge, de ser infermera i, a més a més, em comprometo a dirigir, sóc capaç 

de dirigir, d'organitzar, que això fa falta i fa falta, que gent jove doneu aquest pas endavant i 

ho feu perquè és essencial tenir que vosaltres mateixos tingueu capacitat de dirigir i 



 

d'organitzar el sistema, perquè no us ho vull agrair, vull subratllar la feina i vull dir-vos que 

des del govern tant la consellera com jo, com el seu equip directiu, tenim molt present la 

baula de la vostra feina i l'agraïm i la subratllem.  

I finalment, perquè tot això pugui funcionar, perquè puguem tenir una sanitat, una educació, 

uns serveis socials, un espai públic que funcioni, hem de generar prosperitat. I això tampoc 

no ho hem d'oblidar. Jo vinc d'un espai polític que posem molt d'accent en els serveis 

públics, jo també hi poso, però hem de generar prosperitat, és a dir, l'economia ha de 

funcionar. Avui hem tingut una bona notícia, creixement d'un 3%, inflació d’1,5%.  

Ara ens sembla normal això, i mira que bé. Fa 4 anys, enmig de la pandèmia, pensàvem que 

s’ensorrava el món. I no sabíem si tornaria a venir turistes, i no sabíem si les empreses 

tornarien a obrir, no sabíem quantes botigues se'n sortirien de la pandèmia, no sabíem si els 

diners que ens havien endeutat els podríem tornar, i no sabíem què passaria. 

També és un gest de confiança. Ho dic perquè hi ha gent que sempre veu les coses negres, i 

el got mig buit, i no. Ens en vam sortir de la pandèmia. Ara s'ha de generar prosperitat. I per 

tant, també nosaltres posem el focus en això. Jo sé que L'Hospitalet el tenim sempre al 

costat, en aquestes qüestions de generar prosperitat. De fet, sou un exemple d'una ciutat 

que ha sabut generar prosperitat. Acollir projectes que generen prosperitat, i això ho fan les 

empreses, a les que també vull subratllar. És necessari generar prosperitat, però que 

aquesta prosperitat sigui compartida perquè puguem tenir serveis com el d'avui.  

Enhorabona, alcalde, regidors, i enhorabona sobretot als professionals del centre i als 

usuaris, que són més de 50.000 persones les que es beneficien d'aquest equipament. I, 

insisteixo, és un primer pas, anirem donant més amb la consellera Pané i al seu equip, a la 

qual també agraeixo amb ella i el seu equip la seva feina.  

Moltíssimes gràcies i bona tarda. 


